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OR.BR.0002.26.2021 

 

 

 

P R O T O K Ó Ł Nr XXVI/21 

z sesji  

Rady Gminy Poraj 

z dnia 29 kwietnia 2021 roku 

Zdalny tryb obradowania 

czas trwania obrad: 14
00 

–15
10 

 

                                                                                                                                   

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (t. j. 

Dz. U. z 2020 r., poz. 713 z późn. zm.) oraz  art. 15zzx ust. 1 i 2 ustawy z dnia 2 marca 2020 

roku o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem               

i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji 

kryzysowych (t. j. Dz. U. z 2020 r., poz. 1842 z późn. zm.) Przewodniczący p. Sylwester 

Sawicki o godzinie 14
00

 otworzył XXVI sesję Rady Gminy Poraj, która odbyła się                     

z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość. 

Przewodniczący poinformował również, że trwające obrady Rady Gminy Poraj na mocy 

art. 20 ust. 1b w/w ustawy są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących 

obraz i dźwięk. Nagrania obrad zostaną udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej 

(Bip) i na stronie internetowej Gminy Poraj. Udział w sesji jest równoznaczny z wyrażeniem 

zgody na rozpowszechnianie wizerunku utrwalonego podczas obrad, a administratorem 

danych osobowych jest Gmina Poraj reprezentowana przez Wójt Gminy Poraj. 

Następnie serdecznie powitał wszystkich biorących udział w sesji radnych, panią Wójt 

Katarzynę Kaźmierczak oraz kierowników poszczególnych referatów i jednostek 

organizacyjnych. 

Kolejną czynnością było sprawdzenie listy obecności radnych (zał. nr 1), na podstawie 

której Przewodniczący stwierdził prawomocność obrad (obecność potwierdziło 11 radnych). 

Nieobecność usprawiedliwiali Radni: p. Patryk Frendowski i p. Waldemar Sitek. Krótkie 

spóźnienie zgłosił Radny p. Łukasz Adamczyk. Radny p. Andrzej Tkacz najprawdopodobniej 

miał problemy techniczne z łączem, gdyż cały czas były widoczne próby łączenia.  

 

2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 
 Proponowany porządek XXVI sesji – zał. nr 2, został przekazany wszystkim radnym, 

jednostkom organizacyjnym i kierownikom poszczególnych referatów Urzędu Gminy Poraj     

w statutowym terminie, tzn. 22 kwietnia 2021 r. W imieniu p. Wójt Przewodniczący złożył 

wniosek o dopisanie do porządku obrad w punkcie 11 i automatyczne przesunięcie kolejnych 

punktów, projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej 

Policji. Innych uwag nie zgłoszono. W związku z tym Przewodniczący p. Sylwester Sawicki 

zarządził głosowanie nad postawionym wnioskiem, który został zatwierdzony jednogłośnie – 

11 głosów „za” (wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 3 do protokołu). 

  

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 
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3. Przyjęcie Protokołu z sesji Nr XXV/21 z dnia 25 marca 2021 r. 

4. Sprawozdania z działalności za 2020 rok: 

4.1 Gminnej Biblioteki Publicznej z filiami, 

4.2 Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 

4.3 Gminnego Ośrodka Kultury, 

4.4 SP ZOZ Gminnego Ośrodka Zdrowia, 

4.5 Zespołu Ekonomiczno - Administracyjnego Szkół, 

4.6 Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

5. Ocena zasobów pomocy społecznej. 

6. Sprawozdanie z realizacji w 2020 roku Programu współpracy Gminy Poraj                     

z organizacjami pozarządowymi. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi wniesionej przez Centrum Cyfrowego 

Wsparcia Edukacji na nienależyte wykonywanie zadań przez dyrektorów szkół                

i placówek oświatowych w Gminie Poraj. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Regulaminu udzielania dotacji na realizację 

zadania polegającego na dofinansowaniu prac polegających na demontażu i/lub 

zbieraniu z miejsc składowania, transporcie i unieszkodliwieniu azbestu z budynków 

lub z posesji stanowiących własność osób fizycznych z terenu Gminy Poraj etap VIII” 

ze środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej       

w Katowicach przy udziale środków z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska       

i Gospodarki Wodnej. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na 2021 rok. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej 

Policji. 

12. Sprawy różne. 

13. Zamknięcie sesji. 

 

3. Przyjęcie Protokołu z sesji Nr XXV/21 z dnia 25 marca 2021 r. 
Projekt Protokołu z XXV sesji Rady Gminy Poraj  Radni otrzymali drogą elektroniczną. 

Był również dostępny w biurze Rady. Do dokumentu nie zgłoszono uwag. Protokół ten          

w drodze głosowania został przyjęty jednogłośnie - 11 głosów „za”.  Do dnia dzisiejszego 

nikt nie zgłosił poprawek do tego dokumentu. Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 4 

do protokołu. 

4. Sprawozdania z działalności za 2020 rok:  
4.1 Gminnej Biblioteki Publicznej z filiami 

Przewodniczący przypomniał, że wszystkie zapisane w porządku sprawozdania były 

analizowane przez Radnych zarówno na Komisji Rewizyjnej jak i na wspólnej Komisji. 

Materiał pisemny do tego punktu stanowi zał. nr 5 do protokołu. Pytania mieli: 

 Radny p. Leszek Lach poprosił na wniosek niektórych mieszkańców, aby przy 

decydowaniu o zakupie czasopism wzięto również pod uwagę te, które są z prawej strony 

politycznej; 

 p. Anna Wągrowska-Kumor – Kierownik GBP poinformowała, że weźmie to pod uwagę 

pod warunkiem, że możliwości finansowe na to pozwolą, powtórzyła słowa 

wypowiedziane na posiedzeniu komisji, że na chwilę obecną zastanawia się nad 

półrocznym zawieszeniem prenumeraty wszystkich czasopism w celu przesunięcia 

środków na zakup książek. 
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4.2 Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

Zał. nr 6 to materiał pisemny przyporządkowany temu punktowi. Nie zgłoszono uwag. 

 

4.3 Gminnego Ośrodka Kultury 

 Do materiału pisemnego stanowiącego zał. nr 7 do protokołu uwagi mieli: 

 Radny p. Leszek Lach zasugerował, aby zmniejszyć budżet GOK, tym bardziej, że od 

zeszłego roku jego działalność jest mocno ograniczona a koszty w budżecie są niestety te 

same a mogłyby przydać się na inne cele. 

 

4.4 SP ZOZ Gminnego Ośrodka Zdrowia  
Zał. nr 8 do protokołu stanowi pisemny materiał do tego punktu porządku obrad. Radni 

nie mieli uwag. 

 

4.5 Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół 

Do zał. nr 9 nie zgłoszono uwag. 

 

4.6 Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

Materiał pisemny do powyższego tematu stanowi zał. nr 10 do protokołu. Radni nie wnieśli 

żadnych uwag. 

 

5. Ocena zasobów pomocy społecznej.  
 Zał. nr 11 do protokołu to pisemny dokument do w/w punktu porządku obrad. Został 

on przyjęty bez uwag. 

 

6. Sprawozdanie z realizacji w 2020 roku Programu współpracy Gminy Poraj                    

z organizacjami pozarządowymi. 

 Do powyższego punktu przygotowano informację stanowiącą zał. nr 12 do protokołu. 

Do  niego również nie wniesiono uwag. 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi wniesionej przez Centrum 

Cyfrowego Wsparcia Edukacji na nienależyte wykonywanie zadań przez 

dyrektorów szkół i placówek oświatowych w Gminie Poraj – projekt uchwały to zał. 

nr 13 do protokołu. 

Przewodniczący p. Sylwester Sawicki poinformował, że projekt ten został pozytywnie 

zaopiniowany przez radnych na wspólnym posiedzeniu komisji. Radni nie zgłosili uwag. 

Do posiedzenia dołączył Radny p. Łukasz Adamczyk. 

 

Uchwała NR 200(XXVI)21 w sprawie rozpatrzenia skargi wniesionej przez Centrum 

Cyfrowego Wsparcia Edukacji na nienależyte wykonywanie zadań przez dyrektorów szkół                

i placówek oświatowych w Gminie Poraj (zał. nr 14) została przyjęta jednogłośnie – 12 

głosów „za” . 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 15 do protokołu. 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Regulaminu udzielania dotacji na 

realizację zadania polegającego na dofinansowaniu prac polegających na 

demontażu i/lub zbieraniu z miejsc składowania, transporcie i unieszkodliwieniu 

azbestu z budynków lub z posesji stanowiących własność osób fizycznych z terenu 

Gminy Poraj etap VIII” ze środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
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Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach przy udziale środków                    

z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej - projekt 

uchwały to zał. nr 16 do protokołu. 

Przewodniczący przypomniał, że dokument ten również otrzymał pozytywną opinię 

właściwej merytorycznie komisji. Radni nie zgłosili do niego uwag. 

 

Uchwała NR 201(XXVI)21 w sprawie przyjęcia „Regulaminu udzielania dotacji na 

realizację zadania polegającego na dofinansowaniu prac polegających na demontażu i/lub 

zbieraniu z miejsc składowania, transporcie i unieszkodliwieniu azbestu z budynków lub z 

posesji stanowiących własność osób fizycznych z terenu Gminy Poraj etap VIII” ze środków 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach przy 

udziale środków z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej (zał. nr 

17)  została przyjęta jednogłośnie – 11 głosów „za”, 1 głos został nieoddany, z powodu 

problemów technicznych Radnego p. Bartosza Rajczyka. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 18 do protokołu. 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej – 
projekty uchwał to zał. nr 19 i 20 do protokołu. 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki poinformował, że projekty uchwał finansowych 

zaopiniowano pozytywnie na wspólnej Komisji, przypomniał także, że w dniu dzisiejszym 

radni otrzymali ostateczne wersje tych dokumentów, zmiany, które w nich zostały 

wprowadzone były konsekwencją wczorajszym rozmów z Regionalną Izbą Obrachunkową 

(RIO), tzn. otrzymano informację o konieczności dopisania do projektu uchwały w sprawie 

zmian w budżecie aktualnego paragrafu 8, dotyczącego uchwały nr 199(XXV)21 z 25 

marca 2021 r., dodatkowo dopisano objaśnienia w załączniku nr 7 a konsekwencją tego są 

oczywiście zmiany w załączonym projekcie WPF, poinformował również, że w projekcie 

dotyczącym zmian w budżecie wkradł się błąd pisarski  i w paragrafie 7 powinna widnieć 

kwota w wysokości: 572.007,84 zł zgodnie z zapisami WPF zamiast kwoty 706.447,60 zł; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek poprosił p. Skarbnik o krótkie wyjaśnienie dotyczące 

dopisania wspomnianego paragrafu 8; 

 p. Anna Kukla – Skarbnik Gminy, poinformowała, że jest to związane z uchwałą marcową    

i wyrażeniem zgody na udzielenie pożyczki Towarzystwu Przyjaciół Żarek Letniska 

(TPŻL), dodała, że RIO wydało opinię, która wskazuje, że w obecnym projekcie uchwały 

powinny zostać zawarte zmiany, które są konsekwencją tej poprzedniej; 

 Radny p. Krzysztof Klimek zapytał, ile wynosi gminna nadwyżka finansowa i ile środków 

z tej puli zostało przeznaczonych na te zmiany; 

 p. Anna Kukla wyjaśniła, że kwota ta widnieje na stronie 4, w kolumnie 4.3 i wynosi 

1.044.625,90 zł i została przeznaczona na wszelkie zwiększenia w projekcie uchwały; 

 Radny p. Leszek Lach zapytał, czy pod terminem „zakup terenów nad zalewem”, kryje się 

tegoroczna rata; 

 p. Anna Kukla odpowiedziała, że jest to rata, która została zapłacona  w styczniu; 

 Radny p. Leszek Lach poprosił o przybliżenie tematu dotyczącego działu 900 „gospodarka 

komunalna i ochrony środowiska, gdzie zostały ujęte koszty postępowania sądowego           

i prokuratorskiego w wysokości 147 tys. zł; 

 p. Monika Stańczyk-Mroczko – Radca prawny Gminy – wytłumaczyła, że zapłata dotyczy 

wykonanej usługi zamawianej jeszcze za Wójta Ś.P. p. Szczerbaka, a dokładnie chodziło     

o wykonanie projektu kanalizacji w całej Gminie Poraj, dodała, że rozliczenia trwały wiele 

lat i w momencie zbliżania się 10 letniego okresu przedawnienia firma ta złożyła pozew do 

sądu, w konsekwencji Gmina wygrała w I instancji, w wyniku apelacji sprawa została 

przekazana do ponownego rozpatrzenia, co ostatecznie skończyło się przegraną dla Gminy, 
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choć linia obrony opierała się m.in. na tym, że projekt nie był zupełny i Gmina nie 

uzyskała pozwolenia na budowę kanalizacji, dodała także, że kwota ta została już 

uregulowana. 

 

Uchwała NR 202(XXVI)21  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej (zał. nr 

21) została zatwierdzona  – 11 głosów „za”, 1 głos „przeciw”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 22 do protokołu. 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na 2021 rok – 
projekty uchwał to zał. nr 23 i 24 do protokołu. 

 Radna p. Jolanta Chmura poinformowała radnych, że środki, które do tej pory były 

zapisane na remont amfiteatru w ŻL, zostały przesunięte na poczet pożyczki dla TPŻL, co 

potwierdziła p. Wójt. 

 

Uchwała NR 203(XXVI)21 w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na 2021 rok (zał. 

nr 25) została zatwierdzona  – 11 głosów „za”, 1 głos „przeciw”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 26 do protokołu. 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy 

finansowej Policji – projekt uchwały to zał. nr 27 do protokołu. 

 Radna p. Ewa Masłoń postawiła wniosek, aby wystąpić do Komendy Powiatowej Policji    

w Myszkowie z zapytaniem dotyczącym nielegalnego wywozu śmieci, co niestety zdarza 

się nagminnie; 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki zarządził głosowanie nad wnioskiem, który został 

przyjęty jednogłośnie – 12 głosów „za”, wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 28 

do protokołu; 

 

Wniosek 
Rada Gminy Poraj wnioskuje do Wójta Gminy Poraj o wystąpienie do Komendy 

Powiatowej Policji w Myszkowie z prośbą o udzielenie informacji, ile w okresie od 1 stycznia 

2018 r. do dnia dzisiejszego zgłoszono incydentów związanych z nielegalnym wywozem 

śmieci na terenie Gminy Poraj, ile w związku z tym wszczęto postępowań, ile osób ukarano      

i ile z tych spraw dotyczyło miejscowości Choroń. 

 

Uchwała NR 204(XXVI)21 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej 

Policji (zał. nr 29) została zatwierdzona  – 10 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, 1 głos 

„wstrzymujący się”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 30 do protokołu. 

 

12. Sprawy różne. 
W punkcie tym głos zabrali: 

 Radny p. Krzysztof Klimek poinformował o zamiarze złożenia dwóch wniosków, pierwszy 

z nich dotyczy przygotowania i udostępnienia radnym harmonogramu naprawy dróg, 

natomiast drugi wiąże się z prośbą o wyznaczenie imiennie osoby odpowiedzialnej za 

wykonanie naprawy dróg gruntowych i asfaltowych; 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki przypomniał, że treść pierwszego wniosku została 

już przegłosowana na ostatnim wspólnym posiedzeniu Komisji, na co Radny p. Klimek 

odpowiedział, że tamten dotyczył planu naprawy dróg natomiast dzisiejszy odnosi się do 

harmonogramu; 
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 Przewodniczący zarządził głosowanie nad pierwszym wnioskiem, który został 

zatwierdzony 8 głosami „za” przy 4 głosach „wstrzymujących się”; 

 

Wniosek 
Rada Gminy Poraj wnioskuje do Wójta Gminy Poraj o przedstawienie radnym do dnia 31 

maja 2021 r. harmonogramu naprawy dróg gruntowych i bitumicznych w Gminie Poraj.  

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 31 do protokołu. 

 

 p. Adam Zaczkowski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Inwestycji                  

i Pozyskiwania Środków (GK) odnośnie drugiego wniosku Radnego p. Klimka wyjaśnił, 

że osobą odpowiedzialną za sprawy dróg jest p. Paweł Przystalski, o czym radni doskonale 

wiedzą, co oznacza, że wniosek jest niezasadny; 

 Radny p. Krzysztof Klimek poprosił o przedstawienie tej informacji na piśmie oraz                  

o zobowiązanie p. Przystalskiego do kontrolowania osób wyznaczonych do naprawy dróg; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek poprosił o podanie więcej szczegółów odnośnie 

informacyjnego punktu covidowego oraz chciał wiedzieć jaki jest obecnie status budowy 

amfiteatru w ŻL; 

 p. Anna Trąbska – Sekretarz Gminy poinformowała, że w ramach punktu informacyjnego 

w Urzędzie Gminy został wyznaczony pracownik do koordynowania szczepień, do którego 

zgłaszają się przede wszystkim osoby, które mają problem z dotarciem do punktów 

szczepień, dodała, że są to głównie osoby starsze, które po zgłoszeniu są transportowane 

do wyznaczonych wcześniej ośrodków, wspomniała także, że dwa razy został 

zorganizowany mobilny punkt szczepień; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak wspomniała, że trwa szacowanie zaszczepionych 

mieszkańców Gminy, jednakże na chwilę obecną można powiedzieć, że ok. 1/3 

uprawnionych szczepionki przyjęła, w temacie amfiteatru poinformowała, że podczas 

dzisiejszej rozmowy z p. Prezes TPŻL dowiedziała się, że znaczna część kwoty pozyskanej 

od sponsora została przekazana wykonawcy, dodała, że w przyszłym tygodniu zostanie 

podpisana umowa pomiędzy TPŻL i Gminą, na podstawie której środki zostaną 

przekazane na rzecz stowarzyszenia, prace prawdopodobnie mają ruszyć w połowie maja   

a ich wykonawca zobowiązał się wykonać je w miarę szybko i sprawnie; 

 Radna p. Jolanta Chmura zapytała, ile osób liczy brygada remontowa zajmująca się 

naprawą dróg, chciała się również dowiedzieć, gdzie obecnie w ŻL odbywają się naprawy 

dróg; 

 p. Adam Zaczkowski wyjaśnił, że liczba pracowników w brygadzie, która zajmuje się 

również szeregiem innych rzeczy jest zmienna, przekazał, że z reguły liczy ona 3 osoby, 

jednak w zależności od sytuacji jest zwiększana lub zmniejszana, nie ukrywał, że każda 

para rąk przydałaby się do pracy, na co niestety nie pozwalają finanse, dodał, że bardzo 

dużo prac wykonują uczestnicy Centrum Integracji Społecznej (CIS), którzy są 

finansowani w ramach trwającego projektu, przez co dużo więcej prac porządkowych jest 

wykonywanych, poinformował także, że nie ma dokładnych danych odnośnie aktualnego 

miejsca, w którym remontowane są drogi, wiadomo jedynie, że są to ŻL; 

 Radna p. Ewa Masłoń w temacie amfiteatru podziękowała każdemu, kto w ramach zrzutki 

wspomógł finansowo tę inwestycję, była zdziwiona, że nie zrobili tego ci, którzy 

najbardziej nagłaśniali tę sprawę np. na facebooku, zapytała, czy zostały wykonane jakieś 

kroki radnych w kierunku wystosowania apelu do posłów i senatorów byłej ziemi 

częstochowskiej w sprawie zagospodarowania odpadów komunalnych, przypomniała, że 

temat został zainicjowany przez jednego radnego, na posiedzeniu komisji poświęconej 

temu tematowi, była także ciekawa, czy Urząd Gminy zainteresował się naświetlanym 
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przez nią tematem dotyczącym opłaty biernej za energię elektryczną, która może 

występować na obiektach gminnych i zaoferowała swoją pomoc w tej materii; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak odniosła się do wspomnianych przez przedmówczynię 

planów stworzenia apelu poświęconego gospodarce odpadami i zastanawiała się, czy temat 

został ruszony przez radnych, którzy byli chętni się tym zająć, wyjaśniła, że taki apel musi 

zostać przyjęty przez radnych na sesji i poprosiła o przypomnienie, kto wówczas 

zobowiązał się do jego przygotowania; 

 p. Adam Zaczkowski odpowiedział, że temat energii elektrycznej jest weryfikowany i nie 

wykluczał skorzystania z merytorycznego wsparcia ze strony Radnej p. Masłoń, której 

pomoc jest bardzo cenna; 

 Radna p. Dagmara Superson-Kosztyła zaoferowała po raz kolejny pomoc                           

w przygotowaniu wspomnianego apelu; 

W drodze dyskusji radni przypomnieli sobie, że sprawę apelu zainicjował Radny p. Leszek 

Lach. 

 Radny p. Leszek Lach stwierdził, że faktycznie należałoby może jeszcze w miesiącu maju 

wrócić do tematu, który niestety opóźnił się z powodu pandemii; 

 Radny p. Łukasz Boroń w związku z tym, że naprawa dróg gruntowych jest dość 

krótkotrwała i jednocześnie kosztowna, zapytał, czy zastanawiano się nad możliwością 

kupna sprzętu, przy pomocy którego można byłoby takie drogi wyrównywać we własnym 

zakresie, przez co byłaby szansa na zwiększenie częstotliwości tych prac oraz na pewne 

oszczędności; 

 p. Adam Zaczkowski wyjaśnił, że założenia maksymalnego dosprzętowienia  przyświecały 

powstaniu spółdzielni socjalnej, dzięki czemu takie prace jak zamiatanie ulic czy 

wykaszanie poboczy jest możliwe we własnym zakresie, dodał, że cały czas są 

poszukiwane rozwiązania na sfinansowanie zakupów inwestycyjnych, co niestety nie jest 

łatwe, jednakże jak tylko pojawi się okazja będą się starać pozyskać środki na kolejne 

sprzęty, dodał, że w tej chwili problemem jest to, że możliwość pozyskania środków na 

tego typu zakupy jest uzależniona od ilości zatrudnionych pracowników, których koszty 

utrzymania mocno się zwiększyły, zasugerował, że taki sprzęt można zakupić przy udziale 

dofinansowań zewnętrznych również w ramach gminnych inwestycji, do czego mocno 

namawiał; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak potwierdziła słowa p. Zaczkowskiego i poinformowała      

o najnowszym osiągnięciu czyli projekcie w ramach, którego Gmina wzbogaci się                 

o zwyżkę niezbędną do prac budowlanych; 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki poprosił o przedstawienie propozycji odnośnie 

remontu ul. Mickiewicza w Jastrzębiu; 

 p. Adam Zaczkowski poinformował, że cały czas trwają rozmowy na ten temat, gdyż jest 

próba powiązania naprawy tej drogi z budową drogi wojewódzkiej, dlatego też trwają 

rozmowy z dyrektorem firmy Drogbud, dodał, że wycenione koszty wykonania nakładki     

z  solidną podbudową są tak ogromne, że niestety nie stać na to Gminy, dlatego też 

szukane są rozwiązania tańsze, przypomniał, że cały czas jest plan wykonania kanalizacji 

w tej drodze, dlatego też jego zdaniem budowanie tej drogi od podstaw w tej chwili byłoby 

nieracjonalne; 

Do posiedzenia dołączył Radny p. Andrzej Tkacz. 

 Radna p. Jolanta Chmura nawiązała do przejścia podziemnego pod torami w ŻL i zapytała 

o sprawę zadaszenia, wycofała przeprosiny, które jakiś czas temu kierowała do osób 

odpowiedzialnych za tę inwestycję, ponieważ jej zdaniem mieszkańcy ŻL zostali obrażeni, 

tym że w takim stanie to przejście zostało pozostawione na zimę, była ciekawa, czy p. 

Wójt ma możliwość wpływu na przyśpieszenie tych prac ponieważ mieszkańcy ŻL mają 

problem z przemieszczaniem się na drugą stronę torów; 
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 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak wyjaśniła, że PLK z którym Gmina ma dobry kontakt na 

całej długości inwestycji napotkała na szereg perturbacji, które były podobno powodem 

ruchów kadrowych i wyraziła nadzieję, że w końcu uzyska jakieś konkrety                         

w przedmiotowej sprawie, dodała, że analogiczna sytuacja jest w Poraju, gdzie 

teoretycznie inwestycja również została zakończona, co nie do końca jest zrozumiałe; 

Zakłócenia techniczne podczas wypowiedzi p. Wójt. 

 Radny p. Grzegorz Bojanek w związku z powyższym poprosił o powtórkę wypowiedzi, 

stwierdził, że inwestycję tą nie można uznać za zakończoną gdyż brakuje wielu rzeczy np. 

dachu nad schodami, dojścia do windy, której zresztą też nie ma; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak wyjaśniła, że mimo obietnic, działania niestety nie zostały 

podjęte szybko, w międzyczasie odbyły się również rozmowy z zakładem automatyki 

kolejowej poświęcone m.in. ul. Kolejowej i oświetleniu przy dworcu, zobowiązała się więc 

w dniu jutrzejszym wykonać telefon do dyrektora PLK w przedmiotowej sprawie; 

 Radna p. Ewa Masłoń ponownie nawiązała do posiedzenia, na którym poruszany był temat 

śmieci i przypomniała o prośbie mieszkańców, którzy w komisji uczestniczyli dotyczącej 

zwrócenia się do wykonawcy usługi z zapytaniem o możliwość zmiany harmonogramu po 

to, aby łączyć odbiory poszczególnych frakcji; 

 p. Adam Zaczkowski odpowiedział, że z powodów logistycznych wykonawca nie widzi 

możliwości zmiany harmonogramu po jego zatwierdzeniu, w związku z tym zostanie to 

wzięte pod uwagę przy negocjowaniu harmonogramu na kolejny okres, udzielił również 

wyjaśnień w kwestiach poruszanych na wspólnej komisji, tzn. nie można wydłużyć 

terminu składania wniosków na azbest, gdyż wówczas Gmina nie zdążyłaby złożyć 

zbiorczego wniosku, do czego jest zobligowana, przypomniał także, że do 7 maja trwa 

przyjmowanie zgłoszeń na odbiór odpadów wielkogabarytowych  sprzed posesji; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek zapytał, w jaki sposób na chwilę obecną bilansują się odpady 

komunalne; 

 p. Adam Zaczkowski wyjaśnił, że biorąc pod uwagę fizyczne wpłaty można uznać, że 

Gmina jest na lekkim plusie natomiast trzeba to zweryfikować w stosunku do tego, co 

mieszkańcy powinni faktycznie wpłacać i za jakie okresy to robią, tym bardziej, że 

potrzebne są środki na zrealizowanie założenia dotyczącego wykupu pojemników, będzie 

również monitorowana ilość oddawanych odpadów bio w stosunku do deklaracji ich 

kompostowania; 

 Radny p. Krzysztof Klimek odniósł się do słów Radnej p. Chmury mówiąc, że nie ma 

racji, gdyż PLK jest zarządcą budowy i nie odebrało przejścia pod torami a nie jego 

inwestorem; 

 Radna p. Jolanta Chmura stwierdziła, że przedmówca przed chwilą potwierdził to, co ona 

powiedziała i zaakcentowała, że kolej, której zadaniem jest nadzór nad inwestycją powinna 

mieć wszystko pod kontrolą; 

Dyskusja na temat przejścia podziemnego w ŻL. 

 Radny p. Marcin Makuch zaprosił wszystkich do oddawania krwi w dniu 8 maja, będzie to 

możliwe w ŻL przed remizą OSP, akcja prowadzona jest ze wskazaniem dla chorego 

Bartosza. 

 

13.  Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku sesji Przewodniczący p. Sylwester Sawicki 

podziękował wszystkim za udział w obradach i o godzinie 15
10

 zamknął XXVI sesję Rady 

Gminy Poraj. 
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